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V§Ĥen² spoluobľan® 
¼vodem bych V§m chtņl popŔ§t jm®nem cel®ho zastupitelstva obce Pust§ Polom 

pŔ²jemn® proĤit² sv§tku velikonoľn²ch. 
 Na zased§n² zastupitelstva obce , kter® se konalo 10. ¼nora. 2016, byla 

projedn§na a hodnocena problematika se kterou bych V§s r§d v tomto ľl§nku se-

zn§mil. 

M§te-li z§jem o zveŚejnŊn² 
pŚ²spŊvku ve zpravodaji, zaġle-
te je pros²m na n²ģe uvedenou 
e-mailovou adresu. M§-li 
kdokoli z obļanŢ Pust® Polomi 
z§jem na spolupr§ci pŚi tvorbŊ 
ZPRAVODAJE, je v²t§n. M§te-
li pŚipom²nky, n§mŊty, rady a 
doporuļen² ï velmi r§di si je 
vyslechneme.  
 
Redakļn² rada zpravodaje: 
Mgr. Vlastimil Hr§dek 
Mgr. Jaroslav Krajzl 
Mgr. Irena Ļechov§ 
Miloġ Kupka 
RNDr. JiŚ² Ļech 

urad@pustapolom.cz 

Pokud se zpravodaj ne-
dostane k V§m domŢ, 
mŢģete si jej vyzvednout 
na OĐ v Pust® Polomi. 
Uz§vŊrka dalġ²ho ļ²sla 

bude 5. 6. 2016 

 

 
  HospodaŔen² obce za celī rok 2015 pŔi 

celkovīch vīdaj²ch 29mili·nŜ 126 tis²c Kľ a celko-

vīch pŔ²jmech 29mili·nŜ 565 tis²c Kľ skonľilo s 

pŔebytkem  439 tis²c Kľ. 

 Z celkovīch vīdajŜ bych zde chtņl uv®st 

napŔ²klad vīdaje spojen® s vīstavbou kanalizace 

stoky EA a BA ve vīĢi 6 mili·nŜ 596 027 tis²c Kľ, z 

toho vlastn² zdroje 1 mili·n 655 427 tis²c Kľ a 

Moravskoslezskī kraj, odbor  Ĥivotn²ho prostŔed²  

4 mili·ny 940 600 tis²c Kľ , d§le pak sanit§rn² kon-

tejner v celkov® vīĢi  490 tis²c Kľ, nakl§daľ traktor 

ZETOR MAJOR za 198 tis²c Kľ a ¼prava kŔiĤovat-

ky Lihovarsk§ - Kyjovick§ 350 tis²c Kľ . DalĢ² vīda-

je pak byly spojeny s pŔ²pravou novīch projektŜ,   

s ¼pravou m²stn²ch komunikac²,  staveb a vīsadbou 

stromoŔad² , okrasn® zelenņ a spr§vou obce. Na 

podporu JSDH, dobrovolnīch  a z§jmovīch sloĤek  

pŔispņla obec ľ§stkou  1 mili·n 7 tis²c Kľ. 

 Pro rok 2016 byl schv§len rozpoľet obce 

s pŔedpokladem pŔ²jmu ve vīĢi 21 mili·nŜ 412 tis²c 

Kľ a pŔedpokladem vīdajŜ ve vīĢi 18 mili·nŜ 475 

tis²c Kľ. Tato ľ²sla budou v prŜbņhu roku 

2016 upŔesŎov§na a jsou z§visl§ na z²sk§n² 

finanľn²ch prostŔedkŜ, o kter® obec  Ĥ§d§ v 

r§mci dotaľn²ch programŜ vypsanīch Morav-

skoslezskīm krajem, Region§ln² radou kraje 

nebo nņkterīm ministerstvem ĽR. 

 V ¼noru 2015 jsme z²skali stavebn² 

povolen² pro zŔ²zen² stoky EA ð BA, kter® se 

tīk§ pokraľov§n² splaĢkov® kanalizace v oblasti 

ulice Na K¼ty a tzv.HluĢka. Pr§ce byly zapoľa-

ty v srpnu a dokonľeny v mņs²ci prosinci , 

kolaudace probņhne v dubnu roku 2016. 

  V r§mci dokonľen²  cel®  splaĢkov® 

kanalizace jsme poĤ§dali o dotaci z Evropskīch 

fondŜ ministerstvo Ĥivotn²ho prostŔed² ve vīĢi 

cca 42mili·nu Kľ. Ministerstvo Ģkolstv² a tņlovīchovy 

Ĥ§d§me o dotaci 2,7 mili·nŜ na rozĢ²Ŕen² kapacit 

z§kladn² Ģkoly (tīk§ se pŜdn² vestavby dvou uľeben v 

budovņ Zġ ).  V r§mci dalĢ²ch dotac² se pokus²me 

z²skat finanľn² prostŔedky na koupi mal®ho z§sahov®-

ho auta pro JSDH. 

 PŔi tņchto  finanľnņ n§roľnīch pl§nech 

pochopitelnņ mus²me finanľnņ zabezpeľit naprosto 

norm§ln² chod cel® obce. 

VīĢe zm²nņn® zased§n² zastupitelstva obce schv§lilo 

Program rozvoje obce Pust§ Polom na roky 2016 aĤ 

2019. 

 Z§vņrem V§s chci vĢechny poĤ§dat o n§-

pravu tŔ² neĢvarŜ , kterīch se nņkteŔ² z n§s st§le do-

pouĢtņj². Jsou to,  volnņ  pob²haj²c² psi, p§len² plastŜ v 

kotlech ¼stŔedn²ho topen² a parkuj²c² auta na m²stn²ch 

komunikac²ch. 

                                                                                                 

Mokrī Ģmigrust a  velkou  poml§zku V§m pŔeje 

Vladim²r Grussmamm 
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Starosta  Vladim²r Grussmann 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

M²stostarosta Ing. V²t ļerb§k  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretari§t Hana Tietzov§ 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika  Jana Kotalov§ 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

đĽetn² Michaela Haasov§ 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedouc² ¼drĤby MiloĢ Kupka 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavebn² ¼œad Ilona Murinov§  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavebn² ¼œad Bc. AleĢ Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 

Vedouc² ļOV MiloĢ Kupka 553 666 958 vedoucicov@pustapolom.cz 

Z jedn§n² zastupitelstva obce Pust§ Polom    

2015. Tato zmņna byla schv§lena RO dne 

22. 12. 2015 usnesen²m ľ. 3/II/12  

 

¶ Rozpoľtov§ zmņna ľ. 1 rozpoľtu 

obce na r. 2016 

Starosta informoval ľleny ZO o rozpoľ-

tov® zmņnņ ľ. 1 rozpoľtu obce na rok 

2016. Tato zmņna byla schv§lena RO dne 

06.01.2016 usnesen²m ľ. 2/II/13  

 

¶ Stav finanľn²ch prostŔedkŜ na 

bņĤn®m ¼ľtu k 31.12.2015 

 

¶ Dodatek ľ. 1 o poskytnut² dotace 

z rozpoľtu Moravskoslezsk®ho 

kraje ľ. 02134/2015/ģPZ  

Zastupitelstvo obce projednalo a schv§li-

lo Dodatek ľ. 1 o poskytnut² dotace z 

rozpoľtu Moravskoslezsk®ho kraje ľ. 

02134/2015/ģPZ ð projekt ăSplaĢkov§ 

kanalizace stoka EA ðTato zmņna se tīk§ 

term²nu ukonľen² realizace projektu a 

ľasov® pouĤitelnosti dotace. 

 

¶ Cenov® nab²dky na zpracov§n² 

Ĥ§dosti o dotaci v r§mci IROP SC 

1.3: ZvīĢen² pŔipravenosti k ŔeĢe-

n² a Ŕ²zen² rizik a katastrof (vīzva 

ľ. 19) 

Starosta informoval o cenovīch  nab²d-

k§ch  na zhotoven² dokumentace potŔeb-

n® k pod§n² Ĥ§dosti o vypracov§n² sa-

motn® Ĥ§dosti ð IROP ð SC 1.3: ZvīĢen² 

pŔipravenosti k ŔeĢen² a Ŕ²zen² rizik a 

katastrof, k projektu PoŔ²zen² vozidla pro 

SDH Pust§ Polom.  

 

¶ UDIMO s.r.o. ð cenov§ nab²dka 

na zpracov§n² n§vrhu svisl®ho 

dopravn²ho znaľen² 

Starosta informoval pŔ²tomn® ľleny ZO o 

cenov® nab²dce firmy UDIMO s.r.o., na 

vyhotoven² n§vrhu svisl®ho dopravn²ho 

znaľen² na m²stn²ch komunikac²ch v obci 

Pust§ Polom. Celkov§ hodnota zpracov§n² 

n§vrhu ľin² 6.400,-- Kľ bez DPH. 

 

¶ Z§pis z jedn§n² MMS ze dne 

03.12.2015 v H§ji ve Slezsku a roz-

poľet svazku obc² MMS na r. 2016 

a rozpoľtovī vīhled na r. 2017 ð 

2019 

 

¶ đhrada ľlensk®ho pŔ²spņvku MAS 

Opavsko a MMS na r. 2016 ve vīĢi 

40,-- Kľ/obyvatele. 

ZO schvaluje ¼hradu ľlensk®ho pŔ²spņvku 

ve svazc²ch MAS Opavsko a MMS na r. 

2016 v  

 

¶ Pl§n financov§n² obnovy pŜvodn² 

jednotn® kanalizace a splaĢkov® 

kanalizace 

Bude ŔeĢeno pozdņji, v z§vislosti na vīvoji 

naplnņn² daŎovīch pŔ²jmŜ  rozpoľtu obce. 

 

8.zased§n² Zastupitelstva obce Pus-

t§ Polom, konan®ho v pondŅl² 

07.12.2015 v 17:00 hod.  

v restauraci U KrĽm§œś 

 

¶ Rozpoľet obce na r. 2016 

¶ Rozpoľtovī vīhled na r. 2017 ð 

2023 

¶ Dodatek ľ. 1 ke smlouvņ o d²lo 

mezi firmou Staspo s.r.o. a Obc² 

Pust§ Polom. 

Smluvn² strany se dohodly uzavŔ²t tento 

dodatek, j²mĤ se upravuj² d§le uveden§ 

ustanoven² smlouvy o d²lo na zajiĢtņn² 

stavby ăSplaĢkov§ kanalizace Pust§ Polom 

- stoky EA a BAò. 

PŔedmņt smlouvy, odst. 1 se rozĢiŔuje o 

prodlouĤen² stoky EA-2 vľetnņ kanalizaľ-

n²ch pŔ²pojek v celkov® hodnotņ 

1.088.722,20 Kľ. 

¶ OZV ľ. 4/2015 o m²stn²m poplat-

ku za provoz syst®mu shromaĤ-

ŀov§n², sbņru, pŔepravy, tŔ²dņn², 

vyuĤ²v§n² a odstraŎov§n² komu-

n§ln²ch odpadŜ. 

¶ OZV ľ. 5/2015 o m²stn²ch po-

platc²ch ze psŜ a za uĤ²v§n² veŔej-

n®ho prostranstv² 

ZO projednalo a schvaluje OZV ľ. 

5/2015 o m²stn²ch poplatc²ch ze psŜ a za 

uĤ²v§n² veŔejn®ho prostranstv² s ¼ľinnost² 

od 01. 01. 2016. 

 

9.zased§n² Zastupitelstva obce Pus-

t§ Polom,konan®ho 10. 02. 2016 v 

17:00 hod.v restauraci U KrĽm§œś 

 

¶ Rozpoľtov§ zmņna ľ. 10 rozpoľ-

tu obce na r. 2015 

Starosta informoval ľleny ZO o rozpoľ-

tov® zmņnņ ľ. 10 rozpoľtu obce na rok 

UpozornŅn² obecn² knihovna 
 

 
Obecn² knihovna 

bude od bœezna 

2016 novŅ ote-

vœena kaĤdī 

Ľtvrtek od 14.00 

do 16.00 hodin.  

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Nov® dopravn² znaĽen² v obci 

Zastupitelstvo obce reaguje na mnoĤ²c² se pŔipom²nky 

obľanŜ ohlednņ vysok® rychlosti proj²Ĥdņj²c²ch aut, 

parkuj²c²ch aut na m²stn²ch komunikac²ch atd.  

 SamozŔejmņ  se nab²z² mnoho technickīch 

ŔeĢen² dan®ho probl®mu. Firma UDIMO n§m navrhla 

nņkolik technickīch ŔeĢen², byly to napŔ²klad retard®-

ry, vodorovn® znaľen² a vytvoŔen²  z·n. NavĢt²vili 

jsme firmu UDIMO Ostrava, pak n§sledovala  pro-

hl²dka naĢ² obce. Po dalĢ²ch jedn§n²ch  jsme se roz-

hodli nechat zpracovat n§vrh svisl®ho znaľen² m²st-

n²ch komunikac² obce s vytvoŔen²m z·n. Obec Pust§ 

Polom se svīm um²stņn²m m²stn²ch komunikac² v 

n§vaznosti na st§tn² komunikace vībornņ hod² pro 

toto technick® ŔeĢen². C²lem n§vrhu je zklidnņn² do-

pravy na m²stn²ch komunikac²ch, vľetnņ zamezen² 

odstavovan² vozidel mimo vyznaľen§ st§n² a t²m za-

bezpeľit bezprobl®movou ¼drĤbu komunikac² a 

umoĤnit prŜjezd vozidel z§chrann®ho syst®mu.         

V neposledn² Ŕadņ tak® ekonomika sehr§la svou roli.  

Na pŔ²sluĢn® znaľce ZĎNA budou um²stņny ľtyŔi 

dopravn² znaľky ă Z§kaz st§n², NejvyĢĢ² dovolen§ 

rychlost 30km, dņt² a KkiĤovatka ( pŔednost zprava )ôô 

Chceme vņŔit ,Ĥe  tato ¼prava provozu na m²stn²ch 

komunikac²ch pomŜĤe k vņtĢ² bezpeľnosti  v naĢ² 

obci.   

Vladim²r Grussmann 

Svozovī kalend§Ŕ Pust§ Polom 

Kontejner na elektroodpad  
 

Kontejner pro elektroodpad je nyn² um²stŅn ve 

vstupn²ch prostor§ch obecn²ho ¼œadu. Box na 

sbŅr pouĤitīch bateri² najdete kromŅ n§kupn²-

ho stœediska Jednota i ve vstupn²m vestibulu 

z§kladn² Ģkoly na Opavsk® ulici. 
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les²ku bl²zko pustopolomsk®ho vys²laľe. Tam n§m Pavel doľetl historii dobyt² jiĤn²ho p·lu 

a vĢichni jsme zaľali svaľit. Pak uĤ jsme se vydali na cestu domŜ. Historii jsme nepŔepsali, 

protoĤe zase, tak jako to bylo v re§lu, vyhr§l Amundsen.                                   

         David - Skipy 

D²ky V§m, VaĢe ĢtŅdrost a solidarita 

je obdivuhodn§ 

œeľ je o TŔ²kr§lov® sb²rce 2016, kter§ v 

Pust® Polomi probņhla ve dnech 8. a 

9.ledna. Tak® letos se podaŔilo vybrat 

v²ce neĤ v pŔedeĢlīch letech. V Pust® 

Polomi konkr®tnņ  62 311,-Kľ, coĤ je z 

23 obc² spadaj²c²ch pod charitu Hrabynņ 

nejv²ce. VītņĤek sb²rky je urľen pŔede-

vĢ²m na pomoc nemocnīm, handicapova-

nīm, seniorŜm a soci§lnņ potŔebnīm 

skupin§m obľanŜ a to v regionu, kde se 

sb²rka konala.  A d²k patŔ² tak® vĢem 58 

dņtem i jejich dospņlīm prŜvodcŜm, kteŔ² 

v devaten§cti tŔ²kr§lovīch skupink§ch 

navĢt²vili VaĢe domovy s p²sn² My tŔi kr§-

lov® jdeme k V§m, Ģtņst², zdrav² vinĢuje-

me V§m. PopŔ§li tak® dlouh§ l®ta, zapsali 

poĤehn§n² na veŔeje dveŔ² a pomohli z²s-

kat tuto vysokou ľ§stku, kter§ pomŜĤe 

mnoha potŔebnīm.  

Krajzlov§ Daniela 

Farnost Pust§ Polom 

SKAUTSKć  VĪPRAVA  na jiĤn² p·l 

 SeĢli jsme se u Ģkolky v BudiĢo-

vic²ch. Dnes s n§mi Ģli dokonce i dva psi. 

Na zaľ§tku jsme se rozdņlili do dvou 

stejnņ silnīch skupin. Pavel jako vedouc² 

t®hle vīpravy n§m pŔeľetl nņco z historie 

dobyt² jiĤn²ho p·lu. Pot® n§m dal pap²r ,Ĥe 

si m§ kaĤd§ skupina namalovat vlajku. My 

jsme byli od Scotta, takĤe z Velk® Brit§-

nie. Druh§ skupina byla od Amundse-

na ,takĤe jejich vlajka byla v barv§ch Nor-

ska.  

 KaĤdī vyrazil jinīm smņrem. My 

"Scottovci" jsme vyrazili auty do Z§tiĢ². 

Tam byl start pro n§s. Amundsenova 

skupina Ģla pņĢky od MyĢince a tam mņli 

start oni. Prvn² ¼kol byl rozdņlat oheŎ, 

prī abychom se zahŔ§li, i kdyĤ bylo 7 

stupŎŜ!!! OheŎ jsme rozdņlali bņhem 2 

minut, a to jsme museli jeĢtņ chodit pro 

dŔevo na louku, kter§ byla za potokem.  

 DalĢ² ¼koly byly chyt§n² Jirky - 

to jako lov j²dla, pŔechod po ledov® po-

l§rn² ploĢinņ  a donesen² vlajky nejslabĢ²m 

ľlenem skupiny do c²le. JiĤn² p·l byl v 

VELIKONOCE 2016 V NAġEM KOSTELE 
Tak® letos jste srdeľnņ zv§ni do naĢeho farn²ho kostela v Pust® Polomi k proĤit² 

nejposv§tnņjĢ²ch dn² roku: 

¶ 20/03 - Kvņtn§ nedņle : 10.30 hod. 

¶ 24/03 - Zelenī ľtvrtek  : 17.00 hod. 

¶ 25/03 - Velkī p§tek  : 17.00 hod. 

¶ 26/03 - Velikonoľn² vigilie : 19.30 hod. 

¶ 27/03 - Velikonoľn² nedņle : 10.30 hod. 
 (mĢe svat§ s Ĥehn§n²m pokrmŜ a prŜvodem ber§nkŜ; dņti si mohou 

 pŔin®st do prŜvodu na zaľ§tku mĢe svat® sv® upeľe-

n® velikonoľn² be r§nky) 

¶ 28/03 - Velikonoľn² pondņl² : 10.30 hod. 

 

A pŔijmņte tak® pŔ§n²: 

AŚ JeĤ²Ģ vzkŔ²Ģenī pŔijde pŔes vĢechny zavŔen® dveŔe a Ŕekne:  

Pokoj v§m!  

Srdeľnņ pŔeje i zve o. Zdenņk ġim²ľek 
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Z historie naĢ² obce 

Obec Pust§ Polom byla v roce 2015 

ve znamen² tœ² sedmiĽek ... 

 

  Urľitņ by st§lo zato vidņt a prohl®dnout 

si listinu moravsk®ho markrabņte PŔemys-

la z roku 1238. Tam m§ bīt poprv® zmi-

Ŏov§na existence naĢ² obce. VĢechny 

okoln² obce vykazuj² datum pozdņjĢ², byŚ 

jen o nņkolik let. NapŔ²klad BudiĢovice 

1282, TņĢkovice 1377 atd. Lze se tedy 

domn²vat, Ĥe naĢe obec patŔ² v tomto 

prostoru opravdu k nejstarĢ²m. 

 V loŎsk®m roce 2015 si Pust§ 

Polom pŔipom²nala 777 let sv® p²semnņ 

doloĤen® existence. Jde rozhodnņ o zaj²-

mav® datum. Skrīv§ v sobņ osudy naĢich 

pŔedkŜ, kteŔ² z generace na generaci pŔe-

d§vali plody sv® pr§ce, a tak vytvoŔili kon-

tinuitu aĤ do dneĢn²ch ľasŜ. Zda si toto 

m²sto vybrali sami, nebo jim bylo urľeno, 
nev²me. 

 V minulosti zde rozhodnņ neby-

lo jednoduch® Ĥ²t. S mnohīm se museli 

vypoŔ§dat, jako byly rozmary poľas², kdy 

v kaĤd®m stolet² byly zaznamen§ny v nņ-

kterīch letech vytrval® deĢtņ, anebo su-

cha, coĤ mņlo za n§sledek neskl²zen² ¼ro-

dy, po kter® n§sledoval hlad (pro naĢi 

generaci vņc nepŔedstaviteln§). Zde  mne 

v jednom rukopise zaujal pŔ²bņh jednoho 

m²stn²ho domkaŔe, kterī se pro nedosta-

tek soli a mouky vydal s tragaľem  do 

TņĢ²na (!) koupit toto zboĤ². Neum²m 

domyslet, jak dlouho tomuto ľlovņku 

cesta trvala, kde spal, co jedl a zda vŜbec 

nņco domu pŔivezl. Mor, kterī mņl naĢe 

pŔedky postihnout zpŜsobil, Ĥe tehdejĢ² 

osada zpustla a tato skuteľnost se vlastnņ 

dostala do n§zvu - Pust§ Polom. V§lky 

pŔin§Ģely pustopolomskīm velk§ utrpen² v 

kaĤd®m stolet².  

 VrchnostenĢt² majitel® Pust® 

Polomi byli tu menĢ²m, tu vņtĢ²m pŔ²no-

sem. T²m vņtĢ²m rozhodnņ byli majitel® 

kyjovick®ho panstv² Kalkreuterov® a do 

roku1945 Stolbergov®. Rozhodnņ byli 

dobrīmi hospod§Ŕi a naĢi krajinu kultivo-

vali. Stopy po jejich hospodaŔsk® ľinnosti 

jsou patrny dodnes jak v m²stn²ch les²ch 

(vytīľen² hranic, h§jovny vľ. budovy 

ănadlesn²hoò v naĢ² obci, zemņdņlsk® 

objekty ð Starī DvŜr a Novī DvŜr). Jinou 

vņc² je, jak se v dneĢn² dobņ k tomuto 

dņdictv² chov§me, viz Novī DvŜré 

 Ve v²ce jak sedmisetlet® historii 

obec nejvņtĢ²ho rozmachu dos§hla ve 20. 

stolet². Prvn² vīznamn§ zmņna nastala 

vznikem Ľeskoslovensk® republiky       

28. Ŕ²jna 1918. Nev²danou technickou  

zmņnou urľitņ bylo zaveden² elektrick® 
energie v r. 1930. DalĢ²m vīznamnīm 

datem pro obec je 28. duben 1945, kdy se 

obyvatel® mohli radovat z osvobozen² od 

Ģestiletīch v§leľnīch ¼trap. 

 Pov§leľn® roky zmņnily obec 

nadobro. Nejprve obec proĢla procesem 

tzv. zdruĤstevnņn² zemņdņlsk® ľinnosti. 

Byly opuĢtņny star® zpŜsoby hospodaŔen² 

a zemņdņlsk§ ľinnost jiĤ nevyĤadovala 

tolik pracovn² s²ly. Znaľn§ ľ§st obyvatel-

stva naĢla obĤivu v prŜmyslu, zejm®na na 

Ostravsku. 

  Rok 1989 nastolil zcela jin® 

spoleľensk® vztahy i v naĢ² obci. Ale to uĤ 

je pro n§s, souľasn²ky, zn§m§ historie. 

 

 Tolik mal® ohl®dnut² za loŎskīm 

vīroľ²m naĢ² obce. DalĢ² podobn® vīroľ², 

tentokr§t 888 let, si pustopolomĢt² po-

tomci pŔipomenou aĤ v roce 2126. Tak 

hodnņ Ģtņst², Pust§ Polomi, po vĢechny 

budouc² vņky.  

Jozef Sedl§ľek 

Horn² fotografie: Hrabņ BedŔich Stolberg s rodinou 

Doln² fotografie: M®nņ zn§m§ pohlednice naĢ² obce z 30. let minul®ho stolet², s uveden²m nad-

moŔsk® vīĢky, poľtu domŜ a poľtu st§līch obyvatel. (fotografie byla poŔ²zena nezn§mīm foto-

grafem z m²sta,kde jeĢtņ dnes stoj² Starī dvŜr).  
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Mil² ľten§Ŕi Zpravodaje ... 

a opņt je tady jaro, pro vņtĢinu z n§s nej-

hezľ² obdob² roku. Po zimņ, kter§ t®mņŔ 

nebyla, ľek§me, aĤ n§m vĢechno rozkvete. 

Aby vĢe opravdu bylo bezchybn®, alespoŎ z 

naĢ² strany, pokus²m se odpovņdņt na nej-

ľastņjĢ² dotazy. 

¶ Œez ovocnīch dœevin 

œeĤeme vľas, letos jiĤ od zaľ§tku bŔezna.  

U silnņ a bujnņ rostouc²ch stromŜ poľk§me 

aĤ m²rnņ naraĢ² a potom ŔeĤeme. T²m od-

stran²me velkou ľ§st Ĥivin kter® jsou ve 

vrcholc²ch letorostŜ a pŔitom omez²me 

rŜst. Snad pŔi t®to pŔ²leĤitosti mal§ prosba. 

Pokud si na Ŕez stromŜ netrouf§te, zavolej-

te nņkoho, kdo se v Ŕezech ovocnīch stro-

mŜ vyzn§. Obľas si v naĢich zahrad§ch vĢ²-

m§m sp²Ģe stromŜ zmrzaľenīch, neĤ oŔeza-

nīché  

¶ Hnojen² 

Pomalu rostouc² dŔeviny pŔihnoj²me dosta-

teľnņ ( NPK, cererit ) a naopak u bujnņ 

rostouc²ch hnojivem ĢetŔ²me.  

¶ Hniloba plodś rajĽat a paprik 

Tato zelenina je n§roľn§ na v§pn²k a z pŜ-

dy, i kdyĤ ho tam je dostatek, jej Ģpatnņ 

pŔij²m§. Projevuje se to zahn²v§n²m, vĤdy od 

Ģpiľky plodu. Z§chrana je v postŔiku na list 

0,5 - 1% roztoku ledku v§penat®ho a to 

vĤdy veľer 2x za sezonu. 

¶ Z§vlaha 

Pokud se bude opakovat loŎsk® l®to s ne-

dostatkem vl§hy, nezbude n§m, neĤ se nau-

ľit hospodaŔit s vodou. Zal®v§me vĤdy 

pozdņ veľer, aĤ pŜda vychladne, a vĤdy 

m®nņ ľasto, ale dŜkladnņ. Voda se mus² 

dostat aĤ ke koŔenŜm. Po kaĤd®m deĢti 

nebo z§vlaze prokypŔ²me z§hon do hloub-

ky 2 -3 cm. ProkypŔen§ vrstviľka vyschne 

a t²m se zabr§n² vzl²n§n² vody na povrch a 

jej²mu vypaŔov§n². 

¶ Jak na krtka  

V udrĤovan® zahradņ je nev²tanīm hos-

tem. Krtek se Ĥiv² larvami, Ĥ²Ĥalami, hle-

mīĤdi a nepohrdne ani malou myĢ², proto 

je obecnņ chr§nņn, ale nejedn§ se o zvl§ĢŚ 

chr§nņn®ho Ĥivoľicha. Proto mŜĤeme j²t 

na nņj po dobr®m nebo po zl®m. V prv-

n²m pŔ²padņ je moĤnī odchyt do pasti a 

pŔesun mimo zahradu, vyuĤit² obtņĤuj²c²ch 

zvukŜ, kter® nem§ r§d (ľastī pohyb na 

zahradņ, bņh§n² psa, instalace plaĢiľŜ, 

vņtrn²ky, elektrick® plaĢiľe na frekvenci 

ultrazvuku). A po zl®m je to vkl§d§n² 

zap§chaj²c²ch l§tek do chodeb (citr·nov§ 

a pomeranľov§ kŜra, draseln§ sŜl, naftal²n, 

benz²n). D§le jsou to dīmovnice, gelov® 

n§vnady a hnojiva s aromatickou l§tkou. 

PŔi pouĤit² akustickīch plaĢiľŜ je dŜleĤit® 

je um²stit tak, abychom ponechali volnī 

prostor k jeho ¼niku ze zahrady. Tolik k 

neľastņji kladenīm dotazŜm. 

 A jeĢtŅ kr§tce ze spoleĽen-

sk®ho Ĥivota naĢich pœ§tel zahr§dk§-

œś. 

 V p§tek 4.bŔezna 2016 se usku-

teľnila vīroľn² ľlensk§ schŜze Z§kladn² 

organizace ĽSZ v Pust® Polomi. Kromņ 

ľlenŜ ZO pŔijali pozv§n² pan starosta naĢ² 

obce a delegace zahr§dk§ŔŜ z nedalekīch 

Jakubľovic, se kterīmi naĢ² zahr§dk§Ŕi 

udrĤuj² ľil® spoleľensk® styky. Toto se-

tk§n² bylo pŔ²leĤitost² k celkov® bilanci 

uplynul®ho roku a to, co se tīľe ¼spņchŜ 

ľi ne¼spņchŜ pŔedevĢ²m v pņstov§n² ovo-

ce, zeleniny i okrasn®ho zahradniľen². 

 Pozornost byla vņnov§na i ¼ľas-

ti pŔ§tel m²stn²ch zahr§dk§ŔŜ na zvelebo-

v§n² naĢ² obce. V tomto roce, pokud to 

pŔedevĢ²m dovol² poľas², mohli bychom 

se tņĢit na vīstavu ovoce a zeleniny, kte-

rou spolek pl§nuje uspoŔ§dat na podzim 

t.r.  

Tak hodnņ Ģtņst²,pŔ§tel® zahr§dk§Ŕi. 

                                                                                                         

V§Ģ zahr§dk§Ŕ 

Z§hr§dk§œ rad², informuje ... 

A jeĢtŅ za Ĥivotn² prostœed² ... 

 

Topnou sez·nu m§me t®mņŔ za sebou a 

mŜĤeme konstatovat, Ĥe se nic nezmņni-

lo. Zvl§Ģtņ v odpoledn²ch hodin§ch se 

naĢe obec ut§p² ve smogu z naĢich kom²-

nŜ. Pokud se po 16 hodinņ pod²v§te od 

Hluboľce na naĢ² obec uvid²te co vĢech-

no mus²me dīchat a pokud jeĢtņ nen² 

v²tr, drĤ² se to nad n§mi jako pokliľka. Je 

jiĤ spousta zodpovņdnīch obľanŜ, kteŔ² si 

poŔ²dili nov® topeniĢtņ, jen aby nezneľiĢ-

Śovali okol². A tito lid® se zaľ²naj² pt§t co 

se sousedem, u kter®ho jeĢtņ nevidņli 

vyn§Ģet pytel s plasty. To, Ĥe si lid® zaľ²-

naj² vĢ²mat sousedovīch kom²nŜ a jak a 

ľ²m soused® top², je jen dobŔe a je tŔeba 

jim v tom pomoci. Zaľneme napŔ²klad 

zveŔejŎov§n²m fotografi² ve zpravodaji 

pod n§zvem ð poznej svŜj kom²n. 

 PoŔ²zen² nov®ho kotle nen² 

levn§ z§leĤitost, ale s dotac² na vīmņnu 

za novī ľin² 80 %, pokud spln²te podm²n-

ky. Dotace se poskytuj² na poŔ²zen² ply-

nov®ho kotle (ne vīmņna), tepeln®ho 

ľerpadla  nebo na vīmņnu kotle s Ŕ²ze-

nīm spalov§n²m za starī na pevn§ paliva. 

Pro tuto sez·nu jsou jiĤ dotace vyľerp§-

ny, i kdyĤ kraj pŔisl²bil pomoc jeĢtņ ze 

svīch prostŔedkŜ. DalĢ² Ĥ§dosti o dotace 

se budou na kraji pŔij²mat na konci nebo 

zaľ§tkem pŔ²Ģt²ho roku. Kdo chce topit 

pevnīmi palivy nev§hejte, protoĤe do 

roku 2022 se mus² star® kotle vymņnit 

kvŜli pŔ²snņjĢ²m norm§m. 

 

A jeĢtŅ jak jsme tœ²dili v loōsk®m 

roce? 

 

 M§me vņtĢinu zodpovņdnīch obľanŜ, 

kteŔ² dŜslednņ tŔ²d² svŜj odpad aĤ na 

pap²r, kter®ho se vybere velice m§lo. Z 

celkov®ho poľtu 98 obc² do 2500 obyva-

tel v Moravskoslezsk®m kraji jsme se 

um²stili  na 44 m²stņ. Nen² to Ģpatn®, ale 

snaĤme se bīt lepĢ², uĤ z dŜvodu, Ĥe ko-

mun§ln² odpad se m§ navīĢit z 500 kľ za 

tunu aĤ na 1500 kľ. 

 

ģivotn² prostŔed² 
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Zimn² hry na Mexicu  

 Zima n§m letos bohuĤel neuk§zala 

svou pravou tv§Ŕ - mrazu m§lo, sn²h Ĥ§dnī.  

I pŔesto se ale p§r mrazivīch dn² objevilo a 

m²stn² rodiľe nev§hali a vyjeli s dņtmi na led 

na m²stn²m rybn²ce Mexicu. Tr®ninky a 

hokejov® z§pasy vĢech vņkovīch kategori² 

prob²haly dennņ, nņkdy i dlouho do noci. 

Z§roveŎ prob²hala pŔ²prava na velkī den D 

- zimn² hry na Mexicu. Kr§sn® mraziv® od-

poledne koneľnņ vyĢlo na sobotu, a tak 

jsme zorganizovali zimn² bruslaŔsk® hry pro 

dņti a rodiľe. đľast byla vzhledem k veli-

kosti kluziĢtņ velmi hojn§, poľ²naje nejmlad-

Ģ²m ¼ľastn²kem (3,5 roku) aĤ po ostŔ²len® 

borce. SoutņĤe prob²haly ve slalomu, j²zdņ s 

pukem, v podjezdu pod pŔek§Ĥkou, stŔelbņ 

na br§nu, rychloj²zdņ a dalĢ²ch discipl²n§ch. 

Koneľnou discipl²nou byl samozŔejmņ ho-

kejovī z§pas. KaĤd§ soutņĤ byla Ŕ§dnņ od-

mņnņna a mal² bruslaŔi byli stale vice moti-

vov§ni. Aby se ale mal² z§vodnici neunavili, 

mezi kaĤdou soutņĤ² pŔiĢla mal§ pauza, kter§ 

byla z§roveŎ chvilkou pro z§vody rodiľŜ, 

coĤ byla mal§ exhibice rŜznīch bruslaŔskīch 

stylŜ. Na z§vņr dostali vĢichni sportovci 

medaile, opekli si mraziv® buŔty a tņĢili se 

na dalĢ² bruslaŔskī den.   

 BohuĤel pŔiĢlo prudk® oteplen² a 

n§sleduj²c² den dopoledne se uskuteľnilo 

letos pravdņpodobnņ jiĤ posledn² bruslen², 

moĤn§ by byl spr§vnņjĢ² n§zev vodn² brusle-

n².  Chtņli bychom pŔipomenout, Ĥe vĢichni 

bruslaŔi jsou v²t§ni, ale pros²me, aby vĤdy 

vydrĤeli, neĤ led poŔ§dnņ zamrzne, neh§zeli 

do nņj kameny (vznikl® nerovnosti dņlaj² pŔi 

bruslen² poŔ§dnou neplechu), ani na nņj 

nevstupovali a v neposledn² Ŕadņ respekto-

vali vĢechny ¼ľastn²ky bruslen², hlavnņ ty 

nejmenĢ². 

 ProtoĤe se n§m v zimņ brzy stm²-

v§, bylo nutn® zajistit osvņtlen² pro bezpeľ-

nost dņt². Rodiľe se snaĤili na tr®ninky dņt² 

a hokejov® z§pasy zajistit osvņtlen² zamrzl® 

ledov® plochy pomoc² rŜznīch mobiln²ch 

zaŔ²zen², ne vĤdy to vĢak bylo moĤn®. Touto 

cestou bychom chtņli poĤ§dat zastupitelstvo 

Sportovn² dŅn² v naĢ² obci ... 

obce, zda by nest§lo za zv§Ĥen² pro spor-

tovn² aktivity tohoto charakteru, zajistit 

zimn² osvņtlen² kluziĢtņ trvalīm zpŜsobem.  

 Z§vņrem bychom chtņli podņko-

vat vĢem dobrovoln²kŜm ăz doln²ho kon-

ceò, kteŔ² ve sv®m voln®m ľase (ľasto i ve 

veľern²ch hodin§ch) pom§hali s pravidel-

Fotbalov® jaro je tady é 

 

 Fotbalist® SPORT ð CLUBU 

Pust§ Polom zaľ²naj² hr§t mistrovsk§ utk§-

n² ve svīch soutņĤ²ch. MuĤi ăAò krajskī 

pŔebor MuĤi ăBò dorost a starĢ² Ĥ§ci 

okresn² pŔebor mladĢ² Ĥ§ci a mini Ĥ§ci 

okresn² soutņĤe 

 V zimn² pŔest§vce nedoĢlo v 

r§mci klubu k v§ĤnņjĢ²m zmņn§m. MuĤstva 

muĤŜ se z¼ľastnila v polovinņ mņs²ce ¼no-

ra pravidelnīch soustŔedņn². K pŔ²pravņ na 

jarn² sez·nu jsme vyuĤ²vali pŔ²rodn²ch 

ter®nŜ v okol² obce, m²stn² tņlocviľnu a 

hŔiĢtņ s umņlīm povrchem v TņĢkovic²ch. 

nīm odkl²zen²m kluziĢtņ, zal®v§n²m 

prasklin a dņr a snaĤili se udrĤet kluziĢtņ, 

co nejd®le v nejlepĢ² formņ. Zima je prav-

dņpodobnņ za n§mi a my se budeme tņĢit 

na pŔ²Ģt² rok a druh® zimn² hry. 

KateŔina Kuzn²kov§ 

Obņ muĤstva sehr§la nņkolik pŔ§telskīch 

utk§n² jak na turnaji v B²lovci, tak v r§mci 

soustŔedņn² v Brumovņ. 

 Na VaĢi ¼ľast pŔi fotbalovīch 

utk§n²ch a pŔipravovanīch akc²ch ve spor-

tovn²m are§lu SC Pust§ Polom se tņĢ² 

veden² klubu. 

Vladim²r Grussmann 



Starosta  Ing. Miroslav Hrabovskī 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

M²stostarosta Ing. V²t ļerb§k  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretari§t Hana Pausov§ 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika  Jana Kotalov§ 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

đĽetn² Michaela Haasov§ 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedouc² ¼drĤby V§clav Hrb§Ľ 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavebn² ¼œad Ilona Murinov§  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavebn² ¼œad Bc. AleĢ Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Silvestrovskī pochod 

 

Tradiľn² Silvestrovskī pochod se  pro zma-

ten² nepŔ²tele neuskuteľnil na Silvestra, ale 

aĤ v netradiľn² dobu, a to aĤ v nov®m roce v 

sobotu 2. 1. 2016. Term²n byl vybr§n velice 

dobŔe, poľas² n§m pŔ§lo, bylo mrazivo a t²m 

p§dem jsme se mohli vydat  trasou, kter§ by 

byla jeĢtņ pŔed tīdnem m²sty bahnit§ a tņĤko 

schŜdn§. Sraz ¼ľastn²kŜ byl ve 13:00 pŔed 

restaurac² U Krľm§ŔŜ, kde se n§s seĢla dva-

c²tka ¼ľastn²kŜ. Zde jsme poŔ²dili spoleľn® 

foto a objednali potŔebnī poľet klob§sek na 

pl§novanou veľeŔi u pŔ²leĤitosti zd§rn®ho 

pŔ²chodu. 

 

Po chvilce ľek§n² na opozdilce, kteŔ² si splet-

li ľas odchodu, jsme vyrazili smņrem ke 

kapliľce sv. Anton²ľka. Tam byla prvn² za-

st§vka. VņtĢina spont§nnņ vyt§hla placatice 

se vzorky p§lenek a probņhl koĢt a hodno-

cen² kvality vīpalkŜ.  N§slednņ jsme se vydali 

lesn² cestou pŔes Z§leĢt² smņrem na Jankov-

ce a kolem Bazalu jsme seĢli pņĢinkou k 

MyĢinci. Pot® jsme se vydali cestou do Z§ti-

Ģ², kde na n§s ľekalo obľerstven² v restaura-

ci Hotel²k, kterou jsme zaplnili do posledn²-

ho m²sta. Po kr§tk®m obľerstven² jsme se 

n§slednņ vydali smņrem k naĢ² obci. Po cestņ 

zpņt jsme zd§rnņ vypr§zdnili naĢe z§soby  a 

v podveľer pak dorazili k Pavl²ľkŜm, kde na 

n§s jiĤ ľekali s obľerstven²m.  Celkovņ akce 

dopadla velice dobŔe a douf§me, Ĥe se v 

pŔ²Ģt²m roľn²ku setk§me jeĢtņ ve vņtĢ²m 

poľtu.                                       V²t Ľerb§k 

V§Ĥen² sportovn² 

pœ§tel®,  

 

tak mi pŔipad§, Ĥe ubņhla jenom docela kr§t-

k§ doba, co pan² Zima klepala na dveŔe. UĤ 

jsme se tņĢili, jak smņle vstoup², teploty na 

teplomņru klesnou pod nulu, vĢechno po-

kryje b²l§ vrstva snņhu, dņti budou stavņt 

snņhul§ky, koulovat se a taky bobovat, s§Ŏ-

kovat a lyĤovat na naĢem lyĤaŔsk®m svahu a 

my samozŔejmņ taky.  ģe budeme pilnņ 

cviľit carvingov® oblouky na sjezdovce a 

taky protahovat svaly a proh§nņt sv§ tņla 

v b²līch stop§ch kolem Pust® Polomié 

JenomĤe pan² Zima byla tentokr§t pŔ²liĢ 

plach§, sotva pootevŔela dveŔe, kr§tce 

nakoukla a nesmņle zŜstala st§t na prahu 

pŔede dveŔmi. Zkr§tka jsme se poŔ§dn® 

snņhov® nad²lky nedoľkali, k velk® neli-

bosti vĢech pŔ²znivcŜ zimn²ch sportŜ a 

pŔ§tel odkl²zen² snņhu.  

 Obľas n§m ale pŔece jenom 

trochu zasnņĤilo, takĤe jsme nev§hali a 

vyt§hli bņĤky aspoŎ na chv²li, tŔeba si 

obņhnout p§r okruhŜ kolem fotbalov®ho 

hŔiĢtņ ð viz foto.  

 A tak n§m teŀ nezbīv§ uĤ nic 

jin®ho, neĤ se vņnovat vĢem moĤnīm 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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V§Ĥen² spoluobľan®, spousta z v§s se n§s 

pt§, jakī je vlastnņ rozd²l mezi Sborem 

dobrovolnīch hasiľŜ (SDH) a Jednotkou 

Sboru dobrovolnīch hasiľŜ obce (JSDHO), 

proto v tomto ľ²sle zpravodaje v§m vy-

svņtl²me, jakī je mezi nimi rozd²l.  

SDH je dobrovoln§ organizace, kter§ na 

¼seku poĤ§rn² ochrany odv§d² spoustu 

pr§ce s ml§deĤ², vykon§v§ ľinnosti na ¼se-

ku preventivn² vīchovy a poŔ§d§ kulturn² 

akce. Tato dobrovoln§ organizace m§ v 

Ĥivotņ obce bohatou historii. Ľlenov® t®to 

organizace od jej²ho vzniku byli a jsou 

ned²lnou souľ§st² kulturn²ho Ĥit² v obci, 

pom§haj² chr§nit obydl² a majetek obľanŜ 

pŔed poĤ§ry a jinīmi mimoŔ§dnīmi ud§-

lostmi. To asi bylo i hlavn²m dŜvodem, 

proľ vznikl dobrovolnī hasiľskī sbor. 

Nutnost zaloĤit dobrovoln® hasiľsk® sbory 

v obc²ch a starat se o hasiľsk® stŔ²kaľky 

mņlo sv® opodstatnņn², protoĤe - jak Ŕ²k§ 

star® pŔ²slov² ăNeĢtņst² nechod² po ho-

r§ch, ale po lidechò. V naĢ² obci byly velk® 

poĤ§ry a snad v dalĢ²ch ľ²slech Pustopolo-

msk®ho zpravodaje se rozep²Ģeme o nņ-

kterīch z nich.  

P²Ģe se rok 2000 a st§t povinnosti na ¼se-

ku poĤ§rn² ochrany, a ľinnosti tīkaj²c² se 

ochrany pŔed poĤ§ry a jinīmi mimoŔ§dnī-

mi ud§lostmi pŔed§v§ ăna bedraò obecn²m 

¼ŔadŜm a proto vznik§ jednotka sboru 

dobrovolnīch hasiľŜ obce (JSDHO), kde 

jej²m ăŔeditelemò se st§v§ starosta obce. 

Ten m§ povinnost podle Ä28 z§kona 

133/85 Sb. a vyhl§Ģky 247/2000 Sb. zŔizo-

vat jednotku poĤ§rn² ochrany, starat se o 

ľleny po str§nce odborn® i zdravotn², 

udrĤovat techniku a ochrann® vybaven² v 

akceschopn®m stavu. Starosta obce d§le 

jmenuje velitele jednotky, ľleny jednotky a 

ti pln² povinnosti a ¼koly jim svņŔen®. 

KdyĤ pominu vījezdovou ľinnost, ľlenov® 

mus² absolvovat periodick§ odborn§ Ģko-

len² v zaŔ²zen²ch hasiľsk®ho z§chrann®ho 

sboru, d§le absolvuj² ve svīch poĤ§rn²ch 

zbrojnic²ch pravideln§ teoretick§ Ģkolen², 

t®mata Ģkolen² vyd§v§ Gener§ln² Ŕeditel-

stv² Hasiľsk®ho z§chrann®ho sboru a v 

neposledn² Ŕadņ prov§dņj² praktick® vīcvi-

ky, ¼drĤby a kontroly techniky. V prŜmņ-

ru ľlen jednotky str§v² 90 hodin za rok 

vīĢe zmiŎovanīmi ľinnostmi. Kromņ Ģko-

len² pravidelnīch se jednotka vyuĤ²v§ pro 

potŔeby obce (k§cen² a oŔezy stromŜ, 

protlaľov§n² kan§lŜ, myt² cest, dovoz vody 

atd.).  

V posledn² dobņ mus² jednotka ľastņji 

vyj²Ĥdņt na ăostr®ò vījezdy, tīkaj²c² se 

nedohaĢenīch ohnisek poĤ§rŜ po p§len² 

klest² v les²ch (bņhem dvou mņs²cŜ jed-

notka zasahovala 4 kr§t), a proto apeluje-

me na v§s, spoluobľan®. Budete-li prov§-

dņt p§len² klest² ve svīch les²ch, kontaktuj-

te pracovn²ka obce pana MiloĢe Kupku 

nebo pana Vladana Trubeck®ho a domluv-

te se pro pŔ²padnou kontrolu nebo doha-

Ģen². R§di tņmto ostrīm vījezdŜm a moĤ-

nīm poĤ§rŜm pŔedejdeme a i vy spoluob-

ľan® pŔedejdete moĤn®mu finanľn²mu 

postihu v pŔ²padņ vzniku a rozĢ²Ŕen² poĤ§-

ru. SamozŔejmņ povinnost nahl§sit p§len² 

klest² v les²ch na hasiľskī z§chrannī sbor 

je neust§le platnī! 

Ođ Pust§ Polom   553 666 951 

Vladan  Trubeckī 604 593 233 

MiloĢ Kupka    730 513 646 

  

Rok co rok na bedra zŔizovatelŜ jednotky 

a jej² ľleny jsou ze strany st§tu kladeny 

vņtĢ² a vņtĢ² n§roky jak po str§nce odbor-

n®, tak byrokratick®. T²m bychom chtņli 

podņkovat vĢem ľlenŜm za jejich ochotu a 

dobrovolnou pr§ci, kterou vykon§vaj². 

 N§zor o potŔebņ jednotek v obc²ch si 

udņl§ kaĤdī obľan s§m. Ti lid®, kteŔ² po-

tŔebovali pomoc hasiľŜ, si dŜleĤitost tņch-

to jednotek uvņdomuj² a sami vņd², Ĥe 

kaĤd§ minuta se zd§la, jako hodina.   

   JSDH 

HasiĽi 

jarn²m, letn²m a podzimn²m radov§nk§m a 

sportŜm a doufat, Ĥe ta pŔ²Ģt² zimn² sez·-

na bude zase lepĢ². A samozŔejmņ taky 

pilnņ tr®novat, abychom, aĤ se zase zima 

zept§, co jsme dņlali v l®tņ, mohli hrdņ 

prohl§sit: ăTr®novali jsme, co to Ģlo, 

vĢechno jsme peľlivņ pŔipravili a uĤ jenom 

ľek§me na sn²h!ò  

 My vĢichni, ľlenov® lyĤaŔsk®ho 

klubu, v§m pŔejeme kr§sn® jaro, l®to i 

podzim. Bavte se, uĤ²vejte si slun²ľka a 

nezapomeŎte na naĢe tradiľn² podzimn² 

akce, jako jsou Gul§Ģov® slavnosti a Ficht-

lpolomkŔap, o kterīch v§s samozŔejmņ 

budeme vľas informovat. 

ăSkol letn² sez·nņ!ò    

                          Jirka Ľech 



Str§nka 10 Pustopolomskī Zpravodaj 

Senioœi 

Klub dśchodcś informujeé 

 

Mil² ľlenov® a ostatn² obľan® naĢ² obce, chci V§s informovat o pl§novanīch akc²ch pro pŔ²Ģt² mņs²ce letoĢn²ho roku.  

đspņĢnņ probņhla vīroľn² ľlensk§ schŜze s kulturn²m programem.  JiĤ tradiľnņ se 17. bŔezna v 15 hodin sejdeme v klubovnņ hasiľ§r-

ny, kde popŔejeme naĢim JosefŜm a pŔi t®to pŔ²leĤitosti tak® jubilantŜm narozenīch od ledna do konce dubna.  Na 21. dubna 2016 

organizujeme z§jezd FLORA Olomouc. Odjezd autobusu bude r§no v 7.30 hodin z autobusov® zast§vky. M§me jeĢtņ asi 10 volnīch 

m²st, m§-li nņkdo z obľanŜ z§jem, mŜĤe se pŔihl§sit. Oslavu Dne matek, kter§ probņhne spoleľnņ s jubilanty obce, pl§nujeme na 12. 

kvņtna, obl²ben® snoĢky u vleku pak budou koncem kvņtna.  

Toto je kr§tk§ informace o naĢich aktivit§ch pro pŔ²Ģt² mņs²ce.   

Za Klub dŜchodcŜ Jarka Stankociov§ 

Z§kladn² Ģkola a Mateœsk§ Ģkola Pust§ Polom 

SbŅr pap²ru 

I v letoĢn²m roce Ģkola organizuje sbņr 

star®ho nepotŔebn®ho pap²ru. Opņt vyhla-

Ģujeme soutņĤ  v kategorii nejlepĢ²ch sbņ-

raľŜ a v kategorii nejlepĢ² sbņraľsk® tŔ²dy. 

Zbytek finanľn² ľ§stky z²skan® za sbņr 

pap²ru bude pouĤit na n§kup vybaven² pro 

Ģkolu.  

Pokud jste tedy vĢechen pap²r, kterī jste 

doma mņli jeĢtņ neodevzdali do sbņru 

v modrīch pytl²ch nebo nesp§lili, urľitņ ho 

pŔineste k n§m do naĢeho kontejneru, 

kterī bude pŔistaven na ulici Na Z§humen² 

u hŔbitovn² zdi stejnņ jako v minulīch 

letech.  Pap²r budeme opņt v§Ĥit a zapiso-

vat na jednotliv® Ĥ§ky nebo tŔ²dy. VŜbec 

nevad², Ĥe  ve Ģkole uĤ Ĥ§dn® d²tko nem§-

te. Pap²r mŜĤete pŔin®st a vņnovat Ģkole.  

Kontejner bude k  dispozici ve 

stœedu 18. kvŅtna 2016 od 7 ho-

din r§no do 18.00 hodin veĽer.  

 
Z§pis dŐt²  

do mateŠsk® Ģkoly 
Pust§ Polom  

 
đterĲ 19. dubna 
v dobŐ od 15.00 
do 16.30 hodin  

Bront²k 

9. dubna zveme vĢechny pŔ²znivce ľist® 

pŔ²rody na setk§n² s Bront²kem Ot²kem. 

 Pokus²me se opņt spoleľnņ s V§mi a dņtmi 

uklidit pŔ²kopy pod®l cest m²Ŕ²c²ch do Pust® 

Polomi.  

PŔestoĤe mnoĤstv² odpadu pohozenīch do 

pŔ²kop se rok od roku sniĤuje, st§le je dost 

tņch, kteŔ² c²t² potŔebu vyzdobit okraje cest 

pr§zdnou plastovou lahv², s§ľkem od svaľi-

ny ľi jinīm smet²m. œada lid² n§m to vīraz-

nņ ulehľuje a do pŔ²kopy uĤ hod² celī pytel 

s odpadky.   

Oproti prvn²m roľn²kŜm je odpadu skuteľ-

nņ m®nņ a povņdom² o udrĤov§n² ľistoty se 

zlepĢuje, pŔesto je odpadu jeĢtņ dost na to, 

abychom tuto akci neruĢili.  

Po skonľen² ¼klidu na v§s samozŔejmņ ľek§ 

obľerstven² a pro dņti nņkolik her a soutņĤ² 

v zahradņ mateŔsk® Ģkoly.  

Sraz 9. dubna v  9.00 hodin 

na mal®m hœiĢti u Ģkoly. 

I kdyĤ nejsi  l®kaœ, mśĤeĢ  zachr§nit  

jin®mu ĽlovŅku Ĥivot.  

 Staľ² bīt  zdravī a hlavnņ ð mu-

s²Ģ cht²t. Darovat nņkomu krev, krevn² 

deriv§ty  nebo krvetvorn® buŎky je jedno-

duchī pŔ²bņh : Rozhodnu se  - pŔihl§s²m  

se na nejbliĤĢ² transf¼zn² stanici ð DARUJI.   

Jeden takovī pŔ²bņh s kr§snīm koncem 

v§m napsala Ad®lka Grabi§Ģov§: 

 ăKostn² dŔeŎ se mŜj taŚka rozhodl 

darovat v roce 2010. Zapsal se  do registru 

d§rcŜ krvetvornīch bunņk a  proĢel potŔebnī-

mi  vyĢetŔen²mi . A pak  byl vybr§n jako vhod-

nī d§rce. Co ho k tomu vĢemu vlastnņ vedlo?  

MoĤn§ to, d§t druhou Ģanci ģĊT  nņkomu, 

kdo ji skuteľnņ potŔebuje. D§rcovstv² je sice 

anonymn², ale pomoc jde zcela  konkr®tn²mu 

ľlovņku. Jsem r§da, Ĥe m§m takov®ho taŚku, 

kterī nemysl² jen s§m na sebe, ale pŔedevĢ²m 

na druh®. Douf§m, Ĥe i j§ jednou zachr§n²m 

t²mto zpŜsobem nņkomu Ĥivot.  

 I j§ jsem moc r§da, Ĥe v naĢ² 

vesniľce Ĥije ľlovņk se srdcem na prav®m 

m²stņ. VņŔ²m, Ĥe tento kr§snī pŔ²bņh 

motivuje naĢe mlad® spoluobľany a k 

darov§n² krve se pŔihl§s².           

   Irľe 



Starosta  Ing. Miroslav Hrabovskī 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

M²stostarosta Ing. V²t ļerb§k  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretari§t Hana Pausov§ 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika  Jana Kotalov§ 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

đĽetn² Michaela Haasov§ 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedouc² ¼drĤby V§clav Hrb§Ľ 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavebn² ¼œad Ilona Murinov§  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavebn² ¼œad Bc. AleĢ Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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LyĤaœskī kurz sedmīch tœ²d 2016 

 

V nedņli r§no 7. ¼nora jsme zam§vali rodi-

ľŜm a odjeli jsme autobusem do Beskyd na 

horskī hotel Radegast na RadhoĢti.  Ubyto-

v§ni jsme byli aĤ veľer, protoĤe jsme zŜstali 

hned po pŔ²jezdu na Pustevn§ch na prvn² 

lyĤov§n². Pot® n§s ľekala 4km dlouh§ pņĢ² 

cesta na RadhoĢŚ, kterou jsme za celou 

dobu pobytu museli absolvovat celkem osm-

kr§t, protoĤe jsme pro nedostatek snņhu 

chodili lyĤovat na vlek na Pustevn§ch. Teplo-

ta byla aĤ do stŔedy nad nulou, a snņhu ubī-

valo, a tak jsme v ¼terī  nelyĤovali. Vynahra-

dili jsme si to proch§zkou k doln² stanici 

sedaľkov® lanovky, kter§ n§s pak bez n§ma-

hy  vyvezla nahoru a v hotelu jsme se mohli 

ponoŔit do tepl® vody ve v²Ŕivce. Ve stŔedu 

se vĢe zmņnilo, zaľalo prudce snņĤit a n§s 

sn²h bodal do tv§Ŕ². Ale mņlo to i svoje plus, 

jelikoĤ napadlo 40 cm snņhu, mohli jsme 

zaľ²t lyĤovat na sjezdovce pŔ²mo u hotelu a 

nemuseli brouzdat na Pustevny. Ve ľtvrtek 

n§s ľekal z§vod v obŔ²m slalomu, pŔed§v§n² 

MaĢkarn² ples 

 

 V sobotu 27. ¼nora 2016 jsme ve 

spolupr§ci s rodiľi uspoŔ§dali v tņlocviľnņ 

Zġ tradiľn² dņtskī maĢkarn² ples.  Letos pan² 

Iva Nevludov§ vymyslela ăSlaŀouľkī pro-

gramò, kdy dņti soutņĤily s rŜznīmi 

ădobrotamiò jako jsou bonb·ny, zmrzliny, 

l²z§tka, dorty a z§kusky. Tanec stŔ²daly sou-

tņĤe pro dņti i pro rodiľe s dņtmi, v s§le 

vl§dla skvņl§ n§lada a vĢichni si uĤili spoustu 

legrace. 

 Rodiľe pom§hali jak s pŔ²pravou 

tņlocviľny dopoledne, tak i s ¼klidem po 

plese, za coĤ jim patŔ² velk® podņkov§n² 

stejnņ jako mamink§m za vībornī dom§c² 

bufet. Na kaĤd®m maĢkarn²m plese n§m 

kromņ rodiľŜ pom§h§ tak® RŜĤenka a jej² 

tīm,  o hudbu se star§ pan Pavel ġindl§Ŕ a 

skvņlī program vľetnņ rekvizit pŔipravuje, 

jak uĤ jsem zm²nila vīĢe,  pan² Iva Nevludov§ 

se svīmi dņvľaty. 

 D²ky vĢem, kteŔ² n§s pŔiĢli podpo-

Ŕit  si mŜĤeme na ¼ľet Ģkolky pŔipsat kr§s-

nīch 7 550,- Kľ, kter® pouĤijeme na vīlety a 

hraľky pro dņti. 

 

Vlasta Kozelsk§ 
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